
FEMINICIDE: UNDERSTANDING TO PREVENT
Date: October 23rd, 2025 | 2:00-3:30 p.m. ET
Click the following link to register: http://bit.ly/3IBNg24

This webinar explores feminicide through the lens of the Latin American Model Protocol,
examining its definitions, typologies, and socio-political context. Combining conceptual
input, interactive activities, and reflection, the training highlights feminicide as a structural
manifestation of gender-based violence (GBV), emphasizing prevention, accountability,
and collective responsibility in addressing systemic inequalities.

Learning Outcomes: 
Participants will gain a deeper understanding of the definition, typologies, and root
causes of feminicide within structural and systemic contexts.
Participants will strengthen their capacity to critically analyze prevention and response
mechanisms, while identifying practical strategies to advance justice and promote
coordinated, gender-sensitive action in their respective spheres of influence.

Speakers:

This session will have English to French interpretation.

Debora Upegui-Hernández works as a data analyst at the Gender
Equity Observatory of Puerto Rico (Observatorio de Equidad de Género
de Puerto Rico) since its foundation in 2020.  She is a social researcher
with a Ph.D. in social and personality psychology from the City
University of New York Graduate Center and a master’s degree in
psychology from Hunter College of City University of New York. Dr.
Upegui-Hernández has worked on several topics such as gender
violence, immigration, and issues related to the communities and
experiences of Latinos and Latinas in the United States, drug policy, and
the human rights of people with problematic substance use.

Stephanie Figueroa, a woman, sister, daughter, mother, and Puerto
Rican professional, has focused in recent years on the development
and implementation of programs and services aimed at diverse
populations, with an emphasis on women heads of households,
survivors of violence, and entrepreneurs. She earned a Bachelor’s
degree in Social Work from the University of Puerto Rico, Río Piedras
Campus, and a Master’s degree in Social Work – Direct Service from the
Interamerican University, Metropolitan Campus. As part of her
professional experience, Stephanie has worked in the Senate of Puerto
Rico, where she was responsible for public policy analysis, drafting
position papers, and conducting research.

http://bit.ly/3IBNg24


Résultats d'apprentissage: 
Les participantes acquerront une compréhension plus approfondie de la définition,
des typologies et des causes profondes du féminicide dans des contextes structurels
et systémiques. 
Les participantes renforceront leur capacité à analyser de manière critique les
mécanismes de prévention et d'intervention, tout en identifiant des stratégies
pratiques pour faire progresser la justice et promouvoir une action coordonnée et
sensible au genre dans leurs sphères d'influence respectives.

Ce webinaire explore le féminicide à travers le prisme du protocole modèle latino-américain, en
examinant ses définitions, ses typologies et son contexte sociopolitique. Combinant apport
conceptuel, activités interactives et réflexion, la formation met en évidence le féminicide comme
une manifestation structurelle de la violence basée sur le genre (VBG), en mettant l'accent sur la
prévention, la responsabilisation et la responsabilité collective dans la lutte contre les inégalités
systémiques.

FÉMINICIDE: COMPRENDRE POUR PRÉVENIR 

Présentatrices:

Une interprétation anglais-français sera disponible lors de cette session.

Date: 23 octobre 2025 | 14h00 - 15h30 HNE
Cliquez sur le lien suivant pour vous inscrire : http://bit.ly/3IBNg24

Debora Upegui-Hernández travaille comme analyste de données à
la Gender Equity Observatory of Puerto Rico (Observatorio de
Equidad de Género de Puerto Rico) depuis sa création en 2020. Elle
est chercheuse en sciences sociales et titulaire d'un doctorat en
psychologie sociale et de la personnalité du Graduate Center de la
City University of New York, ainsi que d'une maîtrise en psychologie
du Hunter College de la City University of New York. La Dr Upegui-
Hernández a travaillé sur plusieurs sujets tels que la violence basée
sur le genre, l'immigration et les questions liées aux communautés et
aux expériences des Latinos et Latinas aux États-Unis, la politique en
matière de drogues et les droits humains des personnes ayant une
consommation problématique de substances.
Stephanie Figueroa, femme, sœur, fille, mère et professionnelle
portoricaine, s'est concentrée ces dernières années sur le
développement et la mise en œuvre de programmes et de services
destinés à diverses populations, en particulier les femmes chefs de
famille, les personnes survivantes de violence et les entrepreneurs.
Elle est titulaire d'une licence en travail social de l'Université de
Puerto Rico, campus de Río Piedras, et d'une maîtrise en travail social
- service direct de l'Université Interaméricaine, campus Métropolitain.
Dans le cadre de son expérience professionnelle, Stephanie a
travaillé au Sénat de Puerto Rico, où elle était chargée de l'analyse
des politiques publiques, de la rédaction de documents de synthèse
et de la conduite de recherches.

http://bit.ly/3IBNg24

